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Protokół nr 2/2022 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury  
oraz Komisji Spraw Społecznych Rady Gminy Mszana 

w dniu 21 marca 2022 r. 
 

Obrady rozpoczęto 21 marca 2022 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16.55 
tego samego dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. 
Obrady Komisji były prawomocne. 
Obecni: 

1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Marek Liśnikowski 
5. Ilona Mura 
6. Krzysztof Rduch 
7. Wioleta Szotek 
8. Beata Wieszołek. 

Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 6 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady 
były prawomocne. 
Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Magdalena Herman 
3. Celina Mizia 
4. Tomasz Mrowiec 
5. Elżbieta Skorupa 
6. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecny był Radny Roman Goik. 
Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
W posiedzeniu wzięli również udział: Wójt Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta 
Błażej Tatarczyk, Skarbnik Małgorzata Gąsior, kierownicy gminnych jednostek 
oświatowych, kultury i sportu oraz pracownicy Urzędu Gminy. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 

Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Spraw 
Społecznych Pan Rafał Bura. Po stwierdzeniu prawomocności obrad powitał 
radnych i gości oraz przedstawił porządek obrad.  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Koszty funkcjonowania i utrzymania jednostek oświatowych za 2021 r. 
3. Koszty funkcjonowania i utrzymania instytucji kultury i sportu za 2021 r. 
4. Realizacja Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2021 

r. i harmonogram działań na 2022 r. 
5. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i 

Infrastruktury oraz Komisji Spraw Społecznych z dnia 17 stycznia 2022 r. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 

31 stycznia 2022 r. 
7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 10 

lutego 2022 r. 
8. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał. 
9. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2. Koszty funkcjonowania i utrzymania jednostek oświatowych za 
2021 r.  

Informacje ze swoich placówek przekazali dyrektorzy i księgowe: 
– Szkoła Podstawowa w Mszanie - Dorota Pukowiec, dyrektor i Małgorzata 
Kosiorek-Buła - główna księgowa. Informacja stanowi załącznik nr 4. 
– Zespół Szkolno-Przedszkolny w Połomi - dyrektor Urszula Wrońska i Bożena 
Pękała, główna księgowa. Informacja stanowi załącznik nr 5. 
– Szkoła Podstawowa w Gogołowej - Anna Holona, dyrektor i Monika Szulik - 
główna księgowa. Informacja stanowi załącznik nr 6. 
– Przedszkole Wesoły Dzwoneczek w Mszanie - Beata Gierczyk, główna 
księgowa i Ewa Krzystała, nauczyciel. Informacja stanowi załącznik nr 7. 
 
Pytania zadawali: 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy, Pan Tomasz Mrowiec o ilość wniosków 
złożonych do Fundacji JSW i  zrealizowanych, a także o kwotę nadgodzin, 
które są wypłacane nauczycielom. 

 Dyr. Urszula Wrońska odpowiedziała, że ZS-P w Połomi złożył w 
minionym roku 3 wnioski do Fundacji JSW. Jeden otrzymał 
dofinansowanie – na wyposażenie stołówki szkolnej. Natomiast kwota 
nadgodzin uzależniona jest od stawki zaszeregowania nauczyciela i jest 
różna dla różnych nauczycieli. 

 Pani M. Kosiorek-Buła poinformowała, że najwyższa stawka nadgodzin, 
dla nauczyciela dyplomowanego, wynosi 53,9 zł brutto za godzinę.  
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 Dyr. A. Holona poinformowała, że szkoła w Gogołowej złożyła 3 wnioski 
do Fundacji JSW, 2 z nich zostały zaakceptowane. 

 Dyr. D. Pukowiec poinformowała, że szkoła w Mszanie zrealizowała w 
ubiegłym roku 3 wnioski, wszystkie są już rozliczone. 

Więcej pytań nie było.  

Punkt 3. Koszty funkcjonowania i utrzymania jednostek oświatowych za 
2021 r. 

Informacje ze swoich placówek przekazali dyrektorzy: 
– Gminnego Ośrodka Kultury i Rekreacji - Pan Rafał Jabłoński. Informacja 
stanowi załącznik nr 8. 
– Gminnej Biblioteki Publicznej - Pani Eliza Sicińska-Hajska. Informacja stanowi 
załącznik nr 9. 
– Gminnego Ośrodka Sportu - Pan Adam Antończyk. Informacja stanowi 
załącznik nr 10.  
 
Pytania zadawali: 

 Radny Piotr Kuczera – o ilość ton opału do ogrzewania ośrodków kultury. 
 Dyr. R. Jabłoński odpowiedział, że rocznie to ok. 10-11 ton na jeden 

ośrodek, a więc na obydwa do 23 ton. W przyszłości planowana jest 
modernizacja kotłowni węglowych i zmiana ogrzewania na bardziej 
ekologiczne. Dopiero po tej inwestycji można będzie dokończyć remonty 
obu ośrodków, tzn. odnowić elewacje, które obecnie są już bardzo 
zabrudzone. 
Ponadto Dyrektor poinformował, że zostały złożone 3 projekty do 
Fundacji JSW, 1 projekt otrzymał dofinansowanie w kwocie ok. 6.000 zł. 

 Dyr. Biblioteki poinformowała, że placówka złożyła do Fundacji JSW 1 
duży projekt, o wartości 50.000 zł, ale nie uzyskał on dofinansowania. 
Biblioteka pozyskała natomiast dotację z Biblioteki Narodowej - 10.769 zł 
na zakup książek. 

 Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady T. Mrowca skąd znaczące 
różnice w utrzymaniu i funkcjonowaniu obiektu sportowego w Mszanie 
/70 tys. zł/, a obiektu w Połomi /33 tys. zł/ dyrektor GOS A. Antończyk 
odpowiedział, że gospodarz obiektu w Mszanie zatrudniony jest na 
umowę zlecenie, zaś wynagrodzenie gospodarza z Połomi, który jest 
zatrudniony jako pracownik GOS, jest ujęte w kosztach Krytej Pływalni. 

Więcej pytań nie było.  
Na zakończenie tego punktu porządku obrad Wójt Gminy podziękował 
kierownikom jednostek za kolejny rok ofiarnej pracy w trudnych, bo jeszcze 
pandemicznych warunkach. Podziękował też za pozyskiwane przez nich środki 
zewnętrzne na rozwój placówek i poszerzanie ich oferty.  
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Punkt 4. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
w 2021 r.  stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Omówiła je insp. Katarzyna Kin z Referatu AEI Urzędu Gminy Mszana. 
Poinformowała również o ogłoszonych w roku bieżącym konkursach, w których 
zostały wybrane do realizacji zadania następujących podmiotów: 

1. Uczniowski Międzyszkolny Klub Sportowy „Delfin” - 40.000,00 zł 
2. Ludowy Klub Kolarski GOS Mszana – 25.000,00 zł  
3. Stowarzyszenie Enduro Mszana – 10.000,00 zł  
4. Caritas Archidiecezji Katowickiej Ośrodek św. Hiacynta i Franciszek - 

20.000,00 zł 
Zadania podmioty będą realizować przez cały rok 2022, a rozliczenia złożą po 
realizacji zadań. 
W 2022 r. przyznano już także dotacje dla klubów piłkarskich na realizację 
zadania własnego Gminy Mszana w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu. 
Udzielono dotacji dla: 

1. Ludowego Klubu Sportowego Start Mszana - 75.000,00 zł 
2. Klubu Sportowego Płomień Połomia - 85.000,00 zł. 

Zadania podmioty będą realizować przez cały rok 2022, a rozliczenia złożą po 
każdym zakończonym kwartale. 
 
Pytania do informacji zadawali: 

 Radny T. Mrowiec – skąd różnice w wysokości dotacji dla klubów 
piłkarskich? 

 Pani K. Kin odpowiedziała, że w momencie ogłaszania konkursu w puli na 
tego typu dotacje było 160 tys. zł. Tę kwotę rozdysponowano na 2 kluby, 
które złożyły oferty, klub z Połomi dostał więcej środków m.in. z racji gry 
w wyższej klasie rozgrywkowej, co wiąże się z wyższymi kosztami opłat 
sędziowskich, wyjazdów i in. 

 Głos zabrał Wójt M. Szymanek zwracając uwagę, że oba kluby 
kontaktowały się z nim w sprawie zwiększenia środków, jednak 
możliwości budżetowe obecnie na to nie pozwalają. Dotacje i tak nie są 
niskie, choć trzeba przyznać, że wszystkie koszty idą w górę. Jednak 
należy również wziąć pod uwagę, że kluby nie muszą z tych dotacji 
utrzymywać obiektów. Obiekty utrzymuje GOS, gdyby te kwoty dodać do 
dotacji, każdy z klubów miałby ok. 150 tys. zł.  
Pan Wójt podziękował prezesom klubów za społeczną pracę, zwrócił 
uwagę, że jest coraz mniej chętnych na te funkcje. Poinformował 
również, że prowadził rozmowy z JSW w sprawie wsparcia projektów 
klubów przez Fundację JSW.  

Więcej pytań nie było. 
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Punkt 5. Przyjęcie protokołu. 

Protokół ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraz 
Komisji Spraw Społecznych z dnia 17 stycznia 2022 r. radni otrzymali w 
materiałach. Nie było uwag do protokołu.  
Prowadzący obrady zarządził jego przegłosowanie.  

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.  
Protokół został przyjęty. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych.  Było 8 głosów 
„za”. Protokół został przyjęty. 

Punkt 6. Przyjęcie protokołu. 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 31 stycznia 2022 
r. radni otrzymali w materiałach. Nie było uwag do protokołu.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie.  
Głosowało 8 Radnych, członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Było 8 głosów 
„za”. Protokół został przyjęty.  

Punkt 7. Przyjęcie protokołu. 

Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 10 lutego 2022 r. radni 
otrzymali w materiałach. Nie było uwag do protokołu.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie.  
Głosowało 6 Radnych, członków Komisji Spraw Społecznych. Było 6 głosów 
„za”. Protokół został przyjęty. 

Punkt 8. Sprawy bieżące  

W sprawach bieżących omawiano i opiniowano następujące projekty uchwał: 
a/ projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii na lata 2022 – 2025. 

Projekt omówiły insp. Eugenia Owczarczyk i Pani Jolanta Cieślik z Gminnej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Od 1 stycznia 2022 r. na mocy ustawy z dn. 17 grudnia 2021 r. o zmianie ustawy 
o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych ustaw, dotychczasowe 
państwowe podmioty zajmujące się przeciwdziałaniem narkomanii i 
alkoholizmowi zostały przekształcone w Krajowe Centrum Przeciwdziałania 
uzależnieniom. Stąd też dotychczas funkcjonujące Gminne Programy 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych należy rozszerzyć o 
rozwiązania związane z używaniem innych substancji psychoaktywnych oraz 
uzależnień behawioralnych. 
Pytania zadawali: 

 Radny P. Kuczera – co wchodzi do uzależnień behawioralnych i jakiej 
pomocy może udzielić Gminna Komisja? 
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 Pani E. Owczarczyk odpowiedziała – do uzależnień behawioralnych 
zalicza się  np. lekomania, uzależnienia od telefonów komórkowych, 
zakupów, hazardu i innych. Komisja, podobnie jak w przypadku 
narkomanii, nie ma tu narzędzia przymusu w kierowaniu na leczenie, ale 
może wskazywać zainteresowanym lub członkom ich rodzin ośrodki, 
które oferują profesjonalne wsparcie.  

 Głos zabrał Wójt M. Szymanek, dziękując przewodniczącej Komisji J. 
Cieślik oraz członkom za trudną i powodującą spore obciążenie 
psychiczne pracę w Komisji. 

Więcej głosów nie było. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych.  Było 8 głosów 
„za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
b/ w sprawie uchwalenia programu osłonowego „Wzmacniany Senior” na 
rok 2022, 

Projekt omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, Pani Mirela Ledwoń. 
Program osłonowy „Wzmacniany Senior” jest podstawą do przystąpienia do 
realizacji Programu Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej „Korpus 
Wsparcia Seniorów” na rok 2022 i będzie realizowany zgodnie z wytycznymi 
zawartymi w tym krajowym Programie. Celem programu jest zapewnienie 
usługi wsparcia na rzecz seniorów w gminie Mszana w wieku 65 + przez 
świadczenie usług wynikających z rozeznanych potrzeb gminy Mszana oraz 
poprawa poczucia bezpieczeństwa i możliwości samodzielnego funkcjonowania 
w miejscu zamieszkania osób starszych poprzez dostęp do tzw. „opieki na 
odległość”. Adresatami programu są osoby starsze w wieku 65 +, które mają 
problemy z samodzielnym funkcjonowaniem ze względu na stan zdrowia, 
prowadzące samodzielne gospodarstwa domowe lub mieszkające z osobami 
bliskimi, które nie są w stanie zapewnić im wystarczającego wsparcia. Z 
programu będzie mogło skorzystać 10 takich mieszkańców. Program będzie 
realizowany w terminie od dnia 1 kwietnia 2022 r. do dnia 31 grudnia 2022 r. 
Pytania zadawali: 

 Radny Marek Kotula – w jaki sposób zostanie wybranych 10 osób do 
programu jeśli będzie większa liczba chętnych? 

 Pani Kierownik odpowiedziała, że przystępując do programu OPS 
przeprowadził rozeznanie wśród najbardziej potrzebujących takiej 
pomocy. Pod uwagę wzięto osoby starsze samotnie zamieszkujące oraz 
kryterium dochodowe. Wytypowano 10 osób plus 6 jako rezerwę. Na 
razie nie wiadomo, czy wszystkie będą zainteresowane, okaże się to już 
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po uruchomieniu programu. Pani Kierownik dodała, że w naszej gminie 
będzie to nowatorski program. Czas pokaże, czy będzie duże 
zainteresowanie. 

Po zakończeniu dyskusji Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt 
uchwały. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych.  Było 8 głosów 
„za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
c/ w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mszana na lata 2022 - 2029, 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z wprowadzonymi 
zmianami w budżecie gminy zachodzi konieczność dostosowania załącznika Nr 
1, w którym doprowadzono do zgodności planu dochodów, wydatków oraz 
przychodów. W przedsięwzięciach wydatki nie ulegają zmianie. 
Do projektu nie było pytań.  
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych.  Było 8 głosów 
„za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
d/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok, 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior.  
I. Dokonuje się zmian w planie dochodów budżetu gminy na 2022. o 

kwotę 153.729,64 zł - Zwiększa się plan dochodów budżetu gminy na 2022 r. 
1. Dział 600 Rozdz.60004 – Wpływy z lat ubiegłych, zwrot z MZK dotacji za 2021 
r. – 23.087,04 
2. Dział 600 Rozdz.60016 – Wpływy z tytułu kar i odszkodowań, kwota za 
uszkodzone barierki przy drodze – 5.798,56 
3. Dział 758 Rozdz.75801 – Rezerwa części oświatowej na zajęcia z zakresu 
pomocy psychologiczno - pedagogicznej – 27.290,00 
4. Dział 852 Rozdz.85216 – Wpływy z lat ubiegłych, zwrot zasiłku stałego za 
2021 r. – 800,00 
5. Dział 852 Rozdz.85295 – Środki związane z realizacją programu „Korpus 
Wsparcia Seniora na rok 2022 finansowanego z Funduszu Przeciwdziałania 
Covid-19 – 13.134,00 
6. Dział 852 Rozdz.85295 – Wpływy z otrzymanych darowizn w postaci 
pieniężnej "Darowizna na pomoc uchodźcom z Ukrainy" – 15.000,00 
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7. Dział 801 Rozdz.80195 – Środki w ramach projektu grantowego "Wsparcie 
dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym" - Granty PGR" – 29.520,00 
8. Dział 900 Rozdz.90005 – Środki otrzymane z WFOŚiGW w ramach programu 
"Czyste powietrze" – 21.000,00 
9. Dział 921 Rozdz.92109 – Wpływy z lat ubiegłych, zwrot niewykorzystanej 
dotacji za 2021 r. z GOKiR – 17.734,65 
10. Dział 921 Rozdz.92116 – Wpływy z lat ubiegłych, zwrot niewykorzystanej 
dotacji za 2021 r. z Biblioteki – 165,39 
11. Dział 926 Rozdz.92601 – Wpływy z tytułu kar i odszkodowań, kwota za 
uszkodzone włazu na dachu krytej pływalni – 200,00 

II. Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetu gminy na 2022 r. o 
kwotę per saldo 153.729,64 
- Zwiększa się plan wydatków budżetu gminy na 2022 r. o kwotę 246.779,64 zł 
1. Dział 710 Rozdz.71015 – Dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną 
między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych 
zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych, zakup samochodu służbowego 
dla Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego – 5.000,00 
2. Dział 750 Rozdz.75023 – Zakup usług pozostałych w Urzędzie Gminy – 
10.000,00 
3. Dział 801 Rozdz.80101 – Wynagrodzenia i pochodne związane z realizacja 
zajęć specjalistycznych z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej w 
szkołach podstawowych – 27.290,00 
4. Dział 801 Rozdz.80195 – Dokumentacja projektowa Termomodernizacji 
szkoły w Połomi wraz z remontem – 75.000,00 
5. Dział 801 Rozdz.80195 – Wydatki w ramach projektu grantowego "Wsparcie 
dzieci z rodzin pegeerowskich w rozwoju cyfrowym" - Granty PGR" – 29.520,00 
6. Dział 852 Rozdz.85216 – Wydatki związane z wypłatą zasiłków stałych w OPS 
– 800,00 
7. Dział 852 Rozdz.85295 – Zakup materiałów i wyposażenia w ramach środków 
otrzymanych darowizn w postaci pieniężnej "Darowizna na pomoc uchodźcom 
z Ukrainy" – 15.000,00  
8. Dział 852 Rozdz.85295 – Wydatki związane z realizacją programu "Korpus 
Wsparcia Seniora na rok 2022” finansowanego z Funduszu Przeciwdziałania 
Covid-19 – 13.134,00 
9. Dział 855 Rozdz.85502 – Wynagrodzenia wraz z pochodnymi pracowników 
OPS – 18.050,00 
10. Dział 900 Rozdz.90005 – Zakup materiałów i pozostałych usług w ramach 
programu "Czyste powietrze" – 21.000,00 
11. Dział 900 Rozdz.90003 – Zakup usług pozostałych związanych z 
utrzymaniem czystości dróg i poboczy – 31.785,64 
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12. Dział 926 Rozdz.92605 – Zakup materiałów i wyposażenia w ramach 
odszkodowania za uszkodzenie włazu na dachu krytej pływalni – 200,00 
- Zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy na 2022 r. o kwotę 93.050,00 zł 
1. Dział 750 Rozdz. 75023 – Przebudowa i adaptacja pomieszczeń w Urzędzie 
Gminy – 75.000,00 
2. Dział 852 Rozdz.85219 – Wynagrodzenia wraz z pochodnymi pracowników 
OPS – 18.050,00 
Pytania zadawali: 

 Radna Ewa Wawrzyczny – o projekt "Wsparcie dzieci z rodzin 
pegeerowskich w rozwoju cyfrowym" -  czy jest to projekt coroczny? 

 Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest to nowy program grantowy, z 
którego środki gmina przeznaczy na zakup laptopów dla dzieci z rodzin 
pegeerowskich. 

 Z-ca Wójta, Pan Błażej Tatarczyk wyjaśnił, że jest to program 
ministerialny skierowany do rodzin, które są w stanie wykazać 
zatrudnienie w PGR-ach. Takie gospodarstwo działało np. w Gogołowej. 

 Radny M. Kotula zapytał o odszkodowanie za uszkodzenie włazu na 
dachu krytej pływalni? 

 Z-ca Wójta odpowiedział, że właz został uszkodzony przy wychodzeniu na 
dach. Szkoda została oszacowana na 200,00 zł i wypłacona. 

 Radny P. Kuczera zadał pytanie w sprawie dotacji celowej na pomoc 
finansową - zakup samochodu służbowego dla Powiatowego 
Inspektoratu Nadzoru Budowlanego – czy każda gmina udzieliła takiej 
pomocy? 

 Pani Skarbnik odpowiedziała, że gminy naszego powiatu otrzymały 
wniosek z PINB już w ubiegłym roku. Do Gminy Mszana trafił on w 
grudniu, gdy już zakończone były prace nad projektem budżetu. Stąd 
propozycja zmiany w budżecie teraz. Niektóre gminy już przekazały 
dotację, w kwocie 5.000,00 zł lub wyższą. 

 Pan Wójt dodał, że jest to pierwsza za jego kadencji tego typu pomoc dla 
PINB, wnioskuje, aby takie wsparcie zostało udzielone. 

Po zakończeniu dyskusji prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt 
zmian w budżecie Gminy Mszana na 2022 r. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych.  Było 8 głosów 
„za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
e/ projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze 
środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
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Wodnej w Katowicach na realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej 
Emisji dla Gminy Mszana na lata 2018 - 2022 - rok 2022", 

Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. Przekazała, że w I naborze 
wniosków na dotacje do wymiany kotłów ogłoszonym przez gminę w dniach 
17.01.2022 – 4.02.2022 wpłynęło łącznie 128 wniosków, z czego 16 wniosków 
na wymianę starych kotłów na pellet, 59 wniosków na wymianę starych kotłów 
na gaz oraz 53 wnioski na wymianę starych nieekologicznych kotłów na nowe 
węglowe. W związku z tym, że nie ma możliwości dotowania ze środków 
WFOŚiGW do wymiany na kotły węglowe, a w budżecie zostało zaplanowanych 
100 inwestycji na gaz i pellet, ogłoszono dodatkowy nabór chętnych na montaż 
pieca gazowego lub na pellet. Wpłynęły 4 wnioski, a 3 osoby zmieniły zakres 
inwestycji z kotła węglowego na gazowy lub pellet. Razem do dofinansowania z 
pożyczki WFOŚiGW są więc 82 wnioski. 
Na sfinansowanie wspomnianej liczby wniosków należy zaciągnąć pożyczkę 
długoterminową w kwocie 410.000,00 zł ze środków Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach. Pożyczka będzie 
podlegać spłacie z dochodów własnych Gminy, począwszy od stycznia 2024 
roku i nie później niż do 31 grudnia 2029 roku. Po 4 latach spłaty możliwe 
będzie umorzenie pożyczki w 30%, jeśli środki zostaną przeznaczone na inne 
zadania proekologiczne. 
Pytania zadawali: 

 Radna Wioleta Szotek – co z wnioskami mieszkańców, którzy chcieli 
wymienić stary kocioł węglowy, na węglowy 5 klasy? 

 Skarbnik odpowiedziała, że jak zostało podane w ogłoszeniach o naborze, 
wnioski te będą rozpatrywane w dalszej kolejności, o ile gmina pozyska 
na ten cel środki. Na razie takich środków w budżecie nie ma. 

 Wójt M. Szymanek wyjaśnił, że nabór ogłoszono, aby zorientować się, ile 
jeszcze mieszkańców chce wymienić piec na węglowy 5 klasy. Na te 
dotacje gmina będzie szukać środków własnych, bo z WFOŚiGW ani z 
Czystego Powietrza nie są już dofinansowywane piece węglowe. Chyba 
że coś się zmieni w obecnej sytuacji, w związku z wojną na Ukrainie i 
odchodzeniem od rosyjskich surowców. 

Wynikła dyskusja o zapisy tzw. uchwały antysmogowej oraz na temat 
problemów mieszkańców, którzy nie mają gazu w działce. Pan Wójt 
podsumował, że gmina dostanie dużo danych po wypełnieniu przez 
mieszkańców obowiązkowej deklaracji do Centralnej Bazy Emisyjności 
Budynków (CEEB). Każdy właściciel nieruchomości jest zobowiązany do 
złożenia deklaracji do dnia 30 czerwca 2022 roku. Do tej pory deklaracje 
złożyło 33 % zobligowanych. 



 11

 Na pytanie Radnego M. Kotuli, jak zobligować wszystkich, Z-ca Wójta 
odpowiedział, że obowiązek ten nakładają przepisy, a za brak 
deklaracji grozi do 5 tys. zł kary. 

 Na pytanie Radnego P. Kuczery, czy gmina wykonuje kontrole wśród 
mieszkańców, np. pod kątem egzekwowania uchwały antysmogowej, 
Pan Wójt odpowiedział, że prowadzone są kontrole w przypadku 
ogłoszonych alarmów smogowych oraz po zgłoszeniach mieszkańców. 

 Na pytanie Radnej Ilony Mura, dlaczego w gminnych dotacjach nie są 
ujęte np. pompy ciepła, Wójt odpowiedział, że takich inwestycji nie 
ma w Regulaminie, który jest częścią wieloletniego Programu 
Ograniczania Niskiej Emisji. Obecnie obowiązujący PONE kończy się w 
przyszłym roku. Przy opracowaniu nowego na pewno należy 
przeanalizować na jakie inwestycje mieszkańcy będą chętnie ubiegać 
się o dotacje. Natomiast obecnie dofinansowanie do pompy ciepła czy 
fotowoltaiki każdy zainteresowany mieszkaniec może uzyskać z 
Programu czyste Powietrze. 

Więcej pytań nie było. Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt  
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki. 

 Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 6 radnych. Było 6 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych.  Było 8 głosów 
„za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Dalej w sprawach bieżących Komisja Spraw Społecznych opiniowała wnioski o 
przyznanie Nagrody Wójta Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe. 
Wnioski te przedstawiła Pani Katarzyna Bylicka, Kierownik Referatu 
Administracji, Edukacji i Informacji. 20 grudnia 2021 r. Rada Gminy Mszana 
uchwaliła  uchwałę w sprawie ustanowienia Nagrody Gminy Mszana za 
osiągnięte wyniki sportowe. Tym samym przestała obowiązywać uchwała nr 
XXXVII/13/2014 Rady Gminy Mszana z dnia 17 marca 2014 r. w sprawie 
ustanowienia Nagrody Wójta Gminy Mszana za osiągnięte wyniki sportowe. 
Jednak w nowej uchwale w § 17 załącznika Rada Gminy zapisała, iż wnioski o 
przyznanie Nagrody za wyniki sportowe osiągnięte w IV kwartale 2021 r. 
podlegają rozpatrzeniu na dotychczasowych zasadach określonych w uchwale 
nr XXXVII/13/2014 Rady Gminy Mszana z dnia 17 marca 2014 r.  
Do końca stycznia 2022 r. wpłynęło do Urzędu Gminy 6 wniosków o przyznanie 
nagrody za osiągnięcia sportowe. Komisja kolejno opiniowała wnioski: 

1. Dla Julii Pośpiech – za zajęcie II miejsce w wyścigu punktowanym w 
kategorii dziewcząt klas VI na Mistrzostwach Polski Szkółek Kolarskich w 
Kolarstwie Torowym, które odbyły się w dniach 4-5 grudnia 2021 r. w 
Pruszkowie. Wniosek złożył 27 stycznia 2022 r. Pan Paweł Pośpiech, 
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ojciec Julii. Kierownik Referatu AEI potwierdził poprawność wniosku pod 
względem formalno-merytorycznym. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 
wniosku przez Komisję Spraw Społecznych. Głosowało 6 radnych. Było 6 
głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

2. Dla Julii Pośpiech – za zajęcie II miejsca w wyścigu na 250 m ze startu 
lotnego w kategorii dziewcząt klas V na Mistrzostwach Polski Szkółek 
Kolarskich w Kolarstwie Torowym, które odbyły się w dniach 4-5 grudnia 
2021 r. w Pruszkowie. Wniosek złożył 27 stycznia 2022 r. Pan Paweł 
Pośpiech, ojciec Julii. Kierownik Referatu AEI potwierdził poprawność 
wniosku pod względem formalno-merytorycznym. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 
wniosku przez Komisję Spraw Społecznych. Głosowało 6 radnych. Było 6 
głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

3. Dla Julii Pośpiech – za zajęcie III miejsca w wyścigu eliminacyjnym w 
kategorii dziewcząt klas VI na  Mistrzostwach Polski Szkółek Kolarskich w 
Kolarstwie Torowym, które odbyły się w dniach 4-5 grudnia 2021 r. w 
Pruszkowie. Wniosek złożył 27 stycznia 2022 r. Pan Paweł Pośpiech, 
ojciec Julii. Kierownik Referatu AEI potwierdził poprawność wniosku pod 
względem formalno-merytorycznym. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 
wniosku przez Komisję Spraw Społecznych. Głosowało 6 radnych. Było 6 
głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

4. Dla Julii Pośpiech – za zajęcie I miejsca w wyścigu scratch  w kategorii 
dziewcząt klas VI na  Mistrzostwach Polski Szkółek Kolarskich w 
Kolarstwie Torowym, które odbyły się w dniach 4-5 grudnia 2021 r. w 
Pruszkowie. Wniosek złożył 27 stycznia 2022 r. Pan Paweł Pośpiech, 
ojciec Julii. Kierownik Referatu AEI potwierdził poprawność wniosku pod 
względem formalno-merytorycznym. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 
wniosku przez Komisję Spraw Społecznych. Głosowało 6 radnych. Było 6 
głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

5. Dla Klaudii Mitko – za zajęcie I miejsca na Mistrzostwach Polski w Ju-Jitsu  
w konkurencji  Ne-Waza w kategorii wagowej  Senior – 70 kg, które 
odbyły się 18.12.2021 r. w Katowicach. Wniosek złożyła 5 stycznia 2022 r. 
Klaudia Mitko. Kierownik Referatu AEI potwierdził poprawność wniosku 
pod względem formalno-merytorycznym. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 
wniosku przez Komisję Spraw Społecznych. Głosowało 6 radnych. Było 6 
głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 
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6. Dla Klaudii Mitko – za zajęcie I miejsca na Mistrzostwach Polski w Ju-Jitsu  
w konkurencji  Ne-Waza No-Gi  w kategorii wagowej  Senior – 70 kg, 
które odbyły się 18.12.2021 r. w Katowicach. Wniosek złożyła 5 stycznia 
2022 r. Klaudia Mitko. Kierownik Referatu AEI potwierdził poprawność 
wniosku pod względem formalno-merytorycznym. 
Prowadzący obrady zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania 
wniosku przez Komisję Spraw Społecznych. Głosowało 6 radnych. Było 6 
głosów „za”. Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

Kierownik K. Bylicka poinformowała, że powyższe wnioski są ostatnimi 
rozpatrywanymi na zasadach określonych w uchwale Rady Gminy Mszana z 
dnia 17 marca 2014 r. 
 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 

 Radna W. Szotek przekazała, że przed sklepem w centrum Gogołowej, 
gdzie był wykop w związku z rewitalizacją, teren znów osiadł, trzeba go 
wyrównać. 

 Radna Ewa Wawrzyczny zaapelowała, aby mieć na uwadze propozycję  
mieszkanki Mszany wprowadzenia zajęć z gimnastyki korekcyjnej dla 
dzieci do szkół. 

 Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk poinformował, że gimnastyka korekcyjna ma 
być realizowana na basenie w Połomi w ramach projektu z LGD. Wniosek 
przeszedł już pierwsze oceny, jest duże prawdopodobieństwo, że projekt 
ruszy jeszcze na wiosnę.   

 Co do kolejnych zajęć w szkole, Wójt M. Szymanek zwrócił uwagę, że 
gmina finansuje już bardzo dużo różnego rodzaju zajęć dodatkowych, 
porad specjalistów, jak logopedzi, psychologowie i inni. 

 Na pytanie Radnej I. Mura, czy wiadomo już coś więcej na temat 
preferowanego wariantu przebiegu Kolei Dużych Prędkości, Pan Wójt 
odpowiedział, że tego dowiemy się prawdopodobnie dopiero we 
wrześniu. Wójt przekazał, że w ostatnim czasie wziął udział w 2 
spotkaniach z odpowiedzialnym za inwestycję ministrem Horałą, m.in. na 
posiedzeniu sejmowej podkomisji. Obecna była również firma Egis, która 
opracowuje Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowe tej 
inwestycji. Na spotkaniach firma przedstawia swoje stanowisko, 
samorządy swoje i w zasadzie na tym się kończy.  

 Z-ca Wójta przypomniał, że 4 kwietnia w naszej gminie odbędą się 
stacjonarne konsultacje z mieszkańcami, które organizuje firma Egis. O 
godz. 12.00 odbędzie się spotkanie w Mszanie, o 17.00 w Połomi. 

 Następnie Wójt M. Szymanek przekazał krótką informację o pomocy 
humanitarnej udzielanej mieszkańcom Ukrainy w związku z agresją na 
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ten kraj przez Rosję. W Gminie Mszana przebywa już 113 uchodźców z 
Ukrainy, dla których organizowana jest pomoc. 

 
Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 9. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne 
posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/ Beata Wieszołek  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/ Rafał Bura 
 
Protokołowała:   
/-/ Mirosława Książek-Rduch                                                 


